

## Publication of 2021 Auction Calendar for Emission Allowances (EUA) and Aviation Allowances (EUAA)

Dear trading participants,

The European Energy Exchange (EEX) has published the 2021 calendar for the auctioning of European emission allowances (EUA) as well as European aviation allowances in coordination with the European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA states auctioning on the common auction platform (CAP3) as well as with the competent German and Polish authorities.

As announced by the European Commission, the 2021 emission auctions will start delayed with the first auction being the German EUA auction on 29 January 2021. [https://ec.europa.eu/clima/news/start-phase-4-eu-ets-2021-adoption-cap-and-start-auctions\\_en](https://ec.europa.eu/clima/news/start-phase-4-eu-ets-2021-adoption-cap-and-start-auctions_en)

### Auctions of European emission allowances (EUA)

#### CAP3 auctions (EU)

EEX will hold EUA auctions in the framework of the common auction platform (CAP3) on behalf of 25 EU member states and the EEA EFTA states and two funds. The 2021 CAP3 auctions will include a volume of 40 million allowances for the Innovation Fund and 69.38 million allowances for the Modernisation Fund. CAP3 auctions (EU) are scheduled to take place as usual on Mondays, Tuesdays and Thursdays during the period from 1 February to 20 December 2021.

## Auctions for Germany

The weekly EUA auctions for the Federal Republic of Germany will be conducted by EEX in its capacity as the appointed auction platform on Fridays starting from 29 January until 17 December 2021.

## Auctions for Poland

Auctions on behalf of Poland will take place in 2021 in a weekly rhythm every Wednesday during the period from 3 February to 15 December 2021.

## EUA bidding windows and auction volumes

The bidding window for all EUA auctions conducted by EEX will be open from 9.00 am CET to 11.00 am CET.

The below table provides an overview of the EUA auction volumes:

	<b>CAP3 (EU)</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Overall volume 2021	461,097,000 EUA	131,744,000 EUA	118,702,500 EUA
Volume per auction Jan-Jul	3,288,500 EUA	2,651,000 EUA	2,575,000 EUA
Volume per auction in Aug	1,644,500 EUA	1,325,500 EUA	1,287,500 EUA
Volume last auction in Aug	1,759,500 EUA	1,328,500 EUA	1,300,500 EUA
Volume per auction Sep-Dec*	4,330,500 EUA	3,760,000 EUA	2,911,500 EUA
Volume last auction in Dec*	4,666,000 EUA	3,764,000 EUA	2,917,000 EUA

\* The volumes from September to December 2021 are preliminary and can be subject to MSR adjustments.

## Auctions of European aviation allowances (EUAA)

### CAP3 aviation auctions (EU)

In its capacity as the common auction platform appointed by 25 Member States and the EEA EFTA states, EEX will conduct five auctions of EU Aviation allowances (EUAA) in 2021 in a bi-monthly rhythm starting from 17 March 2021:

17 March:	614,500 EUAAs
12 May:	614,500 EUAAs
07 July:	614,500 EUAAs
15 September:	614,500 EUAAs
10 November:	613,500 EUAAs

**Auction for Germany**

In its capacity as the auction platform appointed by the Federal Republic of Germany, EEX will conduct one EUAA auction of 600,000 EUAAs on Wednesday, 13 October 2021.

**Auction for Poland**

EEX will conduct one EUAA auction of 114,000 EUAAs on behalf of Poland on Wednesday, 14 April 2021.

The bidding window for all EUAA auctions on EEX will be open from 1.00 pm CET to 3.00 pm CET.

EEX provides detailed information in the published auction calendar at the following link:

<https://www.eex.com/en/markets/trading-ressources/calendar>

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

**European Energy Exchange AG**

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: [trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

[www.eex.com](http://www.eex.com)

## **Veröffentlichung des Auktionskalenders 2021 für EU Emissionsberechtigungen (EUA) und EU Luftverkehrsberechtigungen (EUAA)**

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

Die European Energy Exchange (EEX) hat in Abstimmung mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten und den EWR EFTA-Staaten, die an der gemeinsamen Auktionsplattform (CAP3) teilnehmen, sowie den zuständigen polnischen und deutschen Behörden den Auktionskalender für 2021 zur Versteigerung von EU Emissionsberechtigungen (EUA) und EU Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) veröffentlicht.

Wie von der Europäischen Kommission bereits angekündigt, verspätet sich der Start der Emissionsauktionen in 2021, wobei die erste Auktion am 29. Januar 2021 eine deutsche EUA-Auktion sein wird

[https://ec.europa.eu/clima/news/start-phase-4-eu-ets-2021-adoption-cap-and-start-auctions\\_de](https://ec.europa.eu/clima/news/start-phase-4-eu-ets-2021-adoption-cap-and-start-auctions_de)

### **Auktionen von Emissionsberechtigungen**

#### **CAP3 Auktionen (EU)**

Im Rahmen der gemeinsamen EU-Auktionsplattform (CAP3) wird die EEX im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten, der EWR-EFTA-Staaten sowie 2 Fonds an drei Tagen in der Woche EUA-Auktionen durchführen. Die CAP3 Auktionen werden 2021 ein Auktionsvolumen von 40 Millionen Zertifikaten für den Innovationsfonds sowie von 69,38 Millionen Zertifikaten für den Modernisierungsfonds beinhalten.

Die Auktionen finden wie bisher montags, dienstags und donnerstags im Zeitraum vom 1. Februar bis zum 20. Dezember 2021 statt.

### Auktionen für Deutschland

Die wöchentlichen EUA-Versteigerungen im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland wird die EEX im Zeitraum vom 29. Januar bis zum 17. Dezember 2021 jeweils freitags durchführen.

### Auktionen für Polen

Die Auktionen im Auftrag von Polen finden 2021 wöchentlich jeden Mittwoch im Zeitraum vom 3. Februar bis zum 15. Dezember 2021 statt.

### EUA Gebotsfenster and Auktionsvolumen

Für alle EUA-Auktionen an der EEX wird das Gebotsfenster jeweils von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet sein..

Die nachstehende Tabelle bietet einen Überblick über die EUA Auktionsvolumen:

	<b>CAP3 (EU)</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Gesamtvolumen 2021	461.097.000 EUA	131.744.000 EUA	118.702.500 EUA
Volumen pro Auktion Jan-Jul.	3.288.500 EUA	2.651.000 EUA	2.575.000 EUA
Volumen pro Auktion Aug.	1.644.500 EUA	1.325.500 EUA	1.287.500 EUA
Volumen letzte Aug-Auktion	1.759.500 EUA	1.328.500 EUA	1.300.500 EUA
Volumen pro Auktion Sep-Dez.*	4.330.500 EUA	3.760.000 EUA	2.911.500 EUA
Volumen letzte Auktion Dez.*	4.666.000 EUA	3.764.000 EUA	2.917.000 EUA

\* Die Volumen von September bis Dezember 2021 können im Zuge der MSR-Anpassung Änderungen unterliegen

### Auktionen von Luftverkehrsberechtigungen (EUAA)

#### CAP3 Auktionen (EU)

Die EEX führt in ihrer Eigenschaft als gemeinsame Auktionsplattform von 25 EU-Mitgliedstaaten und den EWR-EFTA Staaten 5 Auktionen von EU Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) im Jahr 2021 durch. Die Auktionen finden jeweils mittwochs in einem zweimonatlichen Rhythmus statt, beginnend am 17. März 2021:

17. März:	614.500 EUAAs
12. Mai:	614.500 EUAAs
07. Juli:	614.500 EUAAs

15. September: 614.500 EUAAs

10. November: 613.500 EUAAs

### **Auktion für Deutschland**

Im Rahmen der Versteigerungen für die Bundesrepublik Deutschland wird die EEX eine Auktion von 600.000 EUAAs am Mittwoch, den 13. Oktober 2021, durchführen.

### **Auktion für Polen**

Im Auftrag Polens wird die EEX ebenfalls eine Auktion durchführen mit einem Volumen von 114.000 EUAAs. Diese findet am Mittwoch, den 14. April 2021 statt.

Alle Auktionen von EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) finden mittwochs statt. Das Gebotsfenster wird, abweichend von EUA-Auktionen, jeweils von 13:00 bis 15:00 Uhr MEZ geöffnet sein.

Detaillierte Informationen veröffentlicht die EEX im Auktionskalender unter folgendem Link:  
<https://www.eex.com/de/markets/trading-ressources/calendar>

Für Fragen steht Ihnen gern die EEX Market Operations-Abteilung unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

### **European Energy Exchange AG**

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: [trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

[www.eex.com](http://www.eex.com)